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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az igazság a postai dolgozókat érintő 
létszámleépítések kapcsán?" 

 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

2022 novemberében Simon Csilla, a Magyar Posta megbízott vezérigazgatója bejelentette, hogy a
postára  is  vonatkozik  a  25%-os  kormányzati  megtakarítás,  emiatt  országosan  366  telephelyen
szüneteltetik  a  szolgáltatásukat.  A döntés  740  munkavállalót  érint,  őket  mind  átirányítják  más
településekre,  így  a  takarékoskodási  intézkedések  miatt  nem  várható  létszámleépítés.  Ezzel
egyidejűleg azonban bejelentették azt is, hogy a postabezárásoktól függetlenül mégiscsak várhatók
csoportos elbocsátások, a munkavállalók várhatóan januárban fogják megkapni a felmondásukat. A
leépítés a tervek szerint 300 munkavállalót érintett volna.

Fónagy  János,  a  Gazdaságfejlesztési  Minisztérium  államtitkára  viszont  január  23-án  már  azt
közölte, hogy a Magyar Posta Zrt.  tavaly november 8-án kinevezett menedzsmentje a csoportos
létszámcsökkentés  szükségességét  felülvizsgálta,  és  azt  a  korábban  bejelentett  szándékkal
ellentétben a tervezett formájában nem kívánja végrehajtani.

Ezek után mindenkit váratlanul ért 2023 február 28-án a Magyar Posta közleménye, mely szerint
1200  munkavállaló  kerül  elbocsátásra.  A  bejelentés  szerint  a  partneri  program  lehetőséget
biztosíthat  a  további  foglalkoztatásra,  de  ennél  többet  nem  közöltek  az  esetleges  további
foglalkoztatással kapcsolatban.

Tekintettel  arra,  hogy  lassan  hétről-hétre  változik  a  az  elbocsátásokkal  kapcsolatos  hivatalos
álláspont, így a létszámleépítés ügyét feltétlenül tisztázni szükséges.



A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1.  Miért  kommunikálnak  egymásnak  ellentmondó  információkat  a  postai  dolgozók
létszámleépítésével kapcsolatban?

2. Mi változott néhány hét alatt, ami az eddig nem tervezett mértékű elbocsátásokhoz vezetett?

3.  Hány munkavállalót  és milyen körülmények között  tudnak továbbra is  alkalmazni  a partneri
program keretében?

4. Milyen segítséget kívánnak nyújtani az állásukat elvesztő postai dolgozók számára?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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